






gelse til en række EU aktiviteter. Blandt andet indgår COOPANS Alliancen nu på lige fod 
med de fem største lufttrafikstyringsselskaber i det såkaldte A6-samarbejde. Gennem sam
arbejdet står Naviair altså i dag med en indflydelse på linje med de største �s�e�l�s�k�~�b�e�r� i Euro-. 
'p a. 

Gerinem NUAC, som vi ejer sammen med LFV, er vi samtidig dyb.t involveret i arbejdet 
med optimering af luftrumsudnyttelsen og styrkelsen af en effektiv flytrafikudvikling i det 
fælles dansk-svenske luftrum. 

Og gennem vores �m�e�d�l�~�m�s�k�a�b� af Boreali s arbejder vi på at udbygge det frie valg af flyve
vej. I det fælles dansk-svenske luftrum indførte vi frit valg af,flyvevej allerede i 2011-og 
sidste år blev denne mulighed udvidet' til at omfatte det meste af det Nordiske område. Det 
er målet, at vi gennem Borealis på sigt skal kunne tilbyde frit valg af flyvevej i hele det 

· Nordeuropæiske område. 
Derfor fik vi også en SES Award fra EU-kommissionen for Borealis initiativet. 

Så vi kan samlet set godt være stolte af vores indsats i Europa. 

Uden for Europa er vores opmærksom rettet imod udvikling og optimering af lufttrafikken i 
qen del af det Nordatlantiske område, som vi har ansvaret for. 

Ikke mindst derfor er vores engagement i samarbejdet i Aireon vigtigt. Og det var et gen
nembrud at Aireon i 2015 fik tildelt en beskyttet radiofrekvens til kor;tmunikationen mellem 
satellitter og fly. Det satellitbaserede systern vil give markante besparelser på udgifter til 
brændstof og det reducerede brændstofforbrug vil igen have en positiv klimapåvirkning. For 
Naviair har Aireon en særlig betydning, fordi det vil føre til en markant forbedring af over
vågningen af flytrafikken over Grønland. 

' Afslutning 
2015 blev altså et år med fremgang og gode resultater for Naviair. I forhold til virksomhe
dens størrelse har vi en solid position i Europæisk lufttrafikstyring. Ja, vi står internationalt 
så stærkt, at Naviair er blevet udpeget til at være vært for den årlige generalforsamling i de 
civile lufttrafikstyringsselskabers internationale organisation, CANSO, i København i 2017. 
Det vil endnu en gang markere både Naviair og Danmarks rolle som foregangsland inden 
for lufttrafikstyring. 

. . 
2015 er et godt år at se tilbage på-og jeg har store forventningertil 2016, hvor jeg er over-
bevist orp, at vi igen villevere gode resultater. 
Det gør vi ikke mindst fordi �N�a�v�i�a�i�~� har et hold af kompetente og engagerede medarbejdere 
som hver eneste dag giver den en skalle for at levere resultater som gavner både vores kun
der og hele det danske samfund gennem en sikker og �e�f�f�e�k�~�i�v� trafikafvikling. 

Så en stor tak til alle medarbejdere. Også tak for et rigtig godt samarbejde til Transport-og 
bygningsministeren og til bestyrelsen." 
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Beretnin-gen blev taget til efterretning. 

Ad 3) Forelæggelse af årsrapport med revisionspåtegning til godkendelse 

Fonnanden forelagde årsrapporten med revisic~nspåtegning uden forbehold. 

Det besluttedes at godkende årsrapporten for 2015. 

Ad 4) Beslutning om anvendelse af overskud eller dækning af underskud i henhold til , 
den godkendte årsrapport, herunder fastsættelse af eventuelt udbytte 

Bestyrelsen indstillede, at overskuddet overføres til egenkapitalen. 

Forslaget vedtoges. 

Ad 5) Bestyrelsens orientering om forventede væsentlige tiltag af politisk eller øko
nomisk interesse i det kommende år, samt en orientering om bestyrelsens for
ventninger til resultaterne for de kommende år 

Formanden udtalt~ bl.a.: 

"Vi forventer samlet set en mindre stigning i flytrafikken i forhold til 2015. For En route
Danma,rk forventes en meget begrænset vækst i det danske luftrum _og for TNC København 

, forventes en moderat vækst. . 

De seneste års prisnedsættelser påvirker Naviairs indtægter i nedadgående retning. Det sti[.: 
ler naturligvis fortsat store krav til vores vedholdende fokus på omkostningsbevidsthed og 
effektivitet. 

Vi forventer, at Naviair for 2016 vil opnå et resultat, som er på niveau med 2015." 

Bestyrelsens orientering blev taget til efterretning. 

Transport- og Bygningsministeriet tilkende~av en tak ti~ Naviair for et godt samarbejde og 
for et tilfredsstillede resultat for 2015. Tak til Naviairs bestyre!se, direktion og medarbejde
re· for den indsats, som er ydet for at udvikle Naviair til glæde for samfundet. 

Ad 6) Eventuelle forslag fra transportministeren eller bestyrelsen 

Dirigenten gennemgik forslag om ændring af vedtægterne i overensstemmelse med det ud
sendte. 

Forslaget v'edtoges. 



Formanden tilkendegav, at bestyrelsen er indstillet på at oplyse om Naviairs risikostyring 
vedrørende forretningsmæssige risici i ledelsesberetningen i kommende årsrapporter. 

Ad 7) Fastsætte,lse af bestyrelsens vederlag 

Bestyrelsen indstillede~ at vederlaget fastsættes til kr. 324.000 for formanden, kr. 216.000 
for næstformanden og kr. l 08.000 for øvrige bestyrelsesmedlemmer. 

Forslaget afspejler en uændret honorarstruktur, idet dog honorarerne pi-reguleres under 
hensyntagen til, at der ingen re~ulering er sket siden stiftelsen i 20 l O . . 

Forslaget vedtoges. 

Dirigenten oplyste i tilslutning hertil, at medlemmer af revisionsudvalget, der er nedsat af 
bestyrelsen med virkning fra l. januar 2016, herudover får et honorar for dette hverv. For
manden. for revisionsudvalget (Birthe Rask) og det menige medlem (Kurt Thyregod) får et 
honorar på henholdsvis 60% og 30% af vederlaget for menige bestyrelsesmedlemmer. 

Ad 8) Valg 'af medlemmer til bestyrels~n, herunder formand og næstformand, samt 
orientering om bestyrelseskandidaters erhvervsmæssige baggrund og ledelses
hverv-i danske og udenlandske virksomheder 

Bestyrelsesmedlem Erik Jacobsens valgperiode udløber i år. 

Transport- og bygningsministeren har foreslået Uwe Teichert udpeget som nyt medlem af 

bestyrelsen. 

Oplysning om Uwe Teicherts erhvervsmæssige baggrund og le.delseshverv er fremlagt. 

Uwe Teicherts blev valgt for en 2 årig periode. 

De øvrige .ministervalgte bestyrelsesmedlemmer (Anne Birgitte Lund[wlt, Michael Flei
scher, Ku!t Thyregod, Birthe H. Rask og Helge Mortensen) er ikke på valg i år, men i 2017. 

De medarbejdervalgte bestyrelse,smedlemmer (Henrik Christoffersen, !{elle Munksø og 

Flemming Kim Hansen) indtrådte sidste år og er valgt for en 4-årig periode. De sidder der
forfrem til 2019. 

Ad 9) Valg af statsautoriseret revisor 

Som statsautoriseret revisor for Nayiair genvalgtes Deioitte Statsautoriseret Revisionspart
nerselskab. 
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Herudover revideres Naviair af Rigsrevisor. 

Ad 10) Eventuelt 

Der forelå ikke yderligere til behandling. 

Virksomhedsmødet hævet. 


